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Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

 
  Košice: 06.08. 2024 

  Číslo: 01581/2024/OSK-39228   

Vybavuje: Mgr. Andrea Gajdošová 

e-mail: andrea.gajdosova@vucke.sk  

   telefón: 055/7268 145 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z 11. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konanej dňa 05. 08. 2024 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie  

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok  

4. III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024  

5. Informatívna správa o schválených projektoch v rámci „Opatrenia RSO4.2 Zlepšenie 

rovného prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti vzdelávania, odbornej 

prípravy a celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej infraštruktúry vrátane 

posilňovania odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie a odbornú prípravu“ 

6. Zmena v Sieti škôl a školských zariadení Slovenskej republiky v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Košického samosprávneho kraja – zaradenie Elokovaného pracoviska, 

Kapušianska 531/6, Michalovce ako súčasti Spojenej školy, Bielocerkevská 29, 

Košice 

7. Zmena názvu školy spočívajúca v udelení čestného názvu Konzervatóriu,      

Timonova 2, Košice 

8. Informácia o výsledkoch výberových konaní na funkcie riaditeľov stredných škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

9. Návrhy, podnety a požiadavky   

10. Rôzne 

11. Záver 

 

        
K bodu č. 1 

11. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal podpredseda komisie 

Csaba Furik. 
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Z 25 členov komisie bolo prítomných 18 členov komisie. Z rokovania sa 

ospravedlnili: PhDr. M. Čižmár, Mgr. L. Gurbaľová, MUDr. M. Hojstrič, György Nagy, 

PaedDr. M. Kmeť, Mgr. Norbert Pecze a Ľ. Kvašňák.  

Prítomná bola nadpolovičná väčšina všetkých členov a komisia bola 

uznášaniaschopná.  

Podpredseda komisie privítal na rokovaní  hostí: podpredsedu Mgr. L. Lörinca, 

zástupkyňu riaditeľa JUDr. Ľ. Palkovú, hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka a prítomných 

zástupcov odboru školstva. 

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §10 Rokovacieho poriadku komisií 

KSK sa z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne  

pre potreby zhotovenia zápisnice. 

Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v digitálnom zastupiteľstve   

a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. Všetkým členom komisie bola mailom  

zaslaná pozvánka s programom rokovania. Upozornil na zmenu názvu materiálu v bode č. 5 

oproti pozvánke. Podpredseda komisie vyzval prítomných členov  na zmenu alebo  doplnenie 

programu rokovania. Hlasovalo o pôvodnom návrhu programu. 

 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní: 18     

Za: 18    

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 22/2024  

Prítomní členovia komisie schválili program rokovania školskej komisie podľa zaslanej 

pozvánky.  

 

K bodu č. 2  

Kontrola plnenia uznesení  

Uznesenia prijaté  na 10. rokovaní školskej komisie k materiálom predloženým na rokovanie   

Zastupiteľstva KSK boli  splnené. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 18   

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 23/2024  

Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení. 

 

K bodu č. 3 

 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok. Za spracovateľa materiál 

formou prezentácie uviedol PhDr. Mgr. J. Cvoliga,  poverený riadením odboru financií.  

 

Diskusia: bez 
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Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 18    

Za: 18  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 24/2024  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Plnenie 

rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok  podľa predloženého návrhu. 

 

K bodu č. 4 

 

III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024. O obsahu materiálu bližšie 

informoval PhDr. Mgr. J. Cvoliga,  poverený riadením odboru financií  

 

Diskusia:  

RNDr. L. Ruttkay sa zaujímal, či obsahom predloženej III. Úpravy rozpočtu sú finančné 

prostriedky aj  za faktúry a penále  Veolie.  

Odpovedala Mgr. A. Gajdošová, že odbor školstva usmernil mailom všetky školy, aby 

v rámci preneseného výkonu vyplatili faktúry a následne požiadali MŠ o refundáciu 

nedoplatkov. Za originálne zariadenia (školské internáty, jedálne, jazykové školy ai.) boli 

financie zaslané z úrovne úradu KSK. Z dôvodu nesprávne vyplnených žiadostí 10 škôl 

o refundáciu   aktuálne prebieha komunikácia s MŠVVaM.  Očakávané penále  bude 

vykrývať KSK z vlastných zdrojov. 

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 18    

Za: 18   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

Uznesenie  č. 25/2024  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť III. Úpravu rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja v roku 2024 podľa predloženého návrhu. 

 

 

K bodu č. 5   

 

Informatívna správa o schválených projektoch v rámci „Opatrenia RSO4.2 Zlepšenie rovného 

prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti vzdelávania, odbornej prípravy a 

celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej infraštruktúry vrátane posilňovania odolnosti 

pre dištančné a online vzdelávanie a odbornú prípravu“.  

Za odbor regionálneho rozvoja informovala  Ing. B. Kováčová a prítomná bola aj Ing. S. 

Timárová. Ide o prehľad o schválených projektových zámeroch Radou partnerstva Košického 

kraja a predpokladanej výške ich  spolufinancovania.  

 

Diskusia: 

RNDr. L. Ruttkay sa v predloženom materiáli stretol s pojmom personalizované odborné 

vzdelávanie a požiadal o jeho vysvetlenie tohto pojmu. 
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Ing. B. Kováčová uviedla, že pravdepodobne ide o požiadavku z výzvy, preverí to  a cez 

vedúcu odboru školstva  pošle odpoveď. 

PaedDr. A. Petrová vysvetlila pojem personalizované odborné vzdelávanie ako alternatívu 

k tradičnému, pri ktorom sa berie do úvahy  žiak.  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 18    

Za:18   

Proti: 0   

Zdržal sa: 0 

  

Uznesenie  č. 26/2024: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informatívnu 

správa o schválených projektoch v rámci „Opatrenia RSO4.2 Zlepšenie rovného prístupu k 

inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti vzdelávania, odbornej prípravy a celoživotného 

vzdelávania rozvíjaním dostupnej infraštruktúry vrátane posilňovania odolnosti pre dištančné 

a online vzdelávanie a odbornú prípravu“.  

 

 

K bodu č. 6 

  

Zmena v Sieti škôl a školských zariadení Slovenskej republiky v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Košického samosprávneho kraja – zaradenie Elokovaného pracoviska, Kapušianska 531/6, 

Michalovce ako súčasti Spojenej školy, Bielocerkevská 29, Košice.  

Za odbor školstva informovala  Mgr. A. Gajdošová. Uviedla skutočnosti o Spojenej škole, 

Bielocerkevská 29, Košice, ohľadom aktuálnej rekonštrukcie budovy školy a zámeru KSK 

zriadiť materskú školu v nevyužívaných priestoroch bývalého školského internátu SOŠT,  

Michalovce, ako elokované pracovisko Spojenej školy v Košiciach. Na tento účel bolo 

z Ministerstva školstva vyčlenených 1 300 tis. eur a podľa vyjadrenia vedenia mesta je ďalšia 

materská škola  v Michalovciach potrebná.  

  

Diskusia:  

RNDr. L. Ruttkay sa pýtal, prečo ministerstvo neponúklo mestu Michalovce peniaze na tento 

účel, keď je zriaďovateľom materských škôl, či to bolo hlavne  z dôvodu  voľnej budovy. 

Mgr. A. Gajdošová – legislatíva umožňuje zriaďovať VUC aj materské školy a trendom 

budúcnosti je spájanie škôl rôznych vekových úrovní. Zmenou zákona budú prevádzky 

materských škôl  hradené štátom ako prenesený výkon štátnej správy, a preto nie je dôležité, 

kto bude ich  zriaďovateľom.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 18     

Za: 17  

Proti: 0 

Zdržal sa: 1  

 

Uznesenie  č. 27/2024: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť predloženie žiadosti 

Ministerstvu školstva, výskumu, vývoja a mládeže Slovenskej republiky spočívajúcej v 

zaradení Elokovaného pracoviska, Kapušianska 531/6, Michalovce ako súčasti Spojenej 
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školy, Bielocerkevská 29, Košice do Siete škôl a školských zariadení, stredísk praktického 

vyučovania a pracovísk praktického vyučovania Slovenskej republiky  

od 1. septembra 2025 a jeho následné zriadenie k 1. septembru 2025. 

 

K bodu č. 7   

Zmena názvu školy spočívajúca v udelení čestného názvu Konzervatóriu, Timonova 2, Košice 

Za odbor školstva informovala komisiu Mgr. A. Gajdošová  

Čestný názov „Petra Dvorského“ bol  udelený Konzervatóriu, Timonova 2, Košice z úrovne 

Komisie pri MŠVVaM SR  a zriaďovateľ sa s tým stotožnil.  

 

Diskusia:  

Ľ. Blaškovičová sa opýtala na názov školy po jej spojení podľa zriaďovateľa. Doteraz  čestný 

názov mala len jedna zo škôl na Exnárovej ulici, ktorý je historický starší.   

 

Mgr. A. Gajdošová vysvetlila, že existuje viac možností konečného názvu školy, ale  odbory 

ostanú tie isté, nakoľko sú  na oboch školách totožné.  

JUDr. I. Puchallová doplnila, že sa čaká  na konečnú verziu zákona 596/2003 Z. z., kde budú 

uvedené zmeny aj v názvosloví škôl po ich zlúčení  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní:18      

Za: 18  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 28/2024 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Zmenu názvu 

školy spočívajúcej v udelení čestného názvu Konzervatóriu, Timonova 2, Košice 

 

 

K bodu č. 8 

Informácia o výsledkoch výberových konaní na funkcie riaditeľov stredných škôl a školských 

zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK - úloha z Plánu úloh na II. polrok 2024 

Mgr. A. Gajdošova informovala členov komisie, že v priebehu roku 2024 bolo celkovo  30 

výberových konaní na funkciu riaditeľa strednej školy/školského zariadenia. V 8 prípadoch 

došlo k zmene na poste riaditeľa školy pri uvedených školách: (SZŠ, Moyzesova, Košice, 

SOŠ technická, Kukučínova, Košice; OA, Trebišov; Hotelová akadémia, SNV; SPŠ 

technická, SNV; SOŠ beauty služieb, Košice; Gymnázium, Trebišov; SOŠ obchodu a služieb, 

Michalovce). Na troch školách bolo výberové konanie neúspešné (Škola v prírode, Kysak; 

SOŠ obchodu a služieb, Sobrance a SOŠ priemyselných technológií, Šaca). Do konca roku 

2024 sa uskutočnia ešte  výberové konania na 8 školách. 

PhDr. R. Schwarcz sa zaujímal, na koľkých školách bol na výberovom konaní na funkciu 

riaditeľa viac ako jeden uchádzač.  

Mgr. A. Gajdošová – z 27 úspešných výberových konaní bol na 6 školách viac ako len jeden 

uchádzač. Konštatovala, že celkovo je veľmi slabý záujem o tento post, a preto bola  

iniciovaná legislatívna zmena, ktorá by menila kvalifikačné požiadavky na post riaditeľa 

školy. Záujemcom  by už nemusel byť pedagogický zamestnanec.  
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V rámci ďalšej diskusie na túto tému sa diskutujúci členovia komisie (Mgr. M. Kaplan, Mgr. 

M. Sadovská, Ing. I. Beňo, RNDr. L. Ruttkay) vyjadrovali k pozitívam a negatívam spájania 

škôl, dotazníkom na  hodnotenia riaditeľa školy podriadenými zamestnancami, výhodám 

a nevýhodám anonymného hodnotenia riaditeľov škôl, podmienkam voľby riaditeľov 

prostredníctvom rád škôl, dôvodom, prečo mnohí zamestnanci školy nekandidujú vo 

výberovom konaní a pod.   

 

K bodu č. 9 

Návrhy, podnety a požiadavky   

Mgr. A. Tamásová uviedla skutočnosť, že v rámci podielových daní mestá a obce nedostávajú 

dostatočný objem finančných prostriedkov. Pri financovaní neštátnych školských zariadení 

musia  zo zákona dodržať 100% normatív  a pri  vlastných  školských  zariadeniach  to už nie 

sú schopní dodržať. Pýtala sa, či KSK nemá podobný  problém. 

Mgr. A. Gajdošová odpovedala, že KSK financuje vlastné školské zariadenia aj neštátne 

školské zariadenia v zmysle schváleného VZN KSK  s garanciou v rozpočte.  

Mgr. M. Kaplan požadoval pripraviť informáciu k prebiehajúcemu majetkovému sporu medzi 

vlastníkmi pozemkov pri školskom internáte na Špitálskej ulici  a SOŠ obchodu a služieb, 

Michalovce. Na zasadnutí komisie bola prítomná aj JUDr. Ľ. Palková,  poverená vedúca 

odboru správy majetku, ktorá  mala dostatok informácií k uvedenému sporu. Podrobne 

objasnila proces komunikácie s vlastníkmi prístupovej cesty prostredníctvom advokáta, 

okolnosti okolo znaleckého posudku, neakceptovanie ceny, požiadavky spätného vyplatenia 

ai. V závere komunikácie  sa  dohodli iniciovať osobné  stretnutie vlastníkov pozemkov 

z úrovne odboru správy majetku.   

 

K bodu č. 10 

Rôzne 

 

K bodu č. 11 

Podpredseda komisie sa poďakoval prítomným členom  za účasť a o 14,40 hod. rokovanie 

školskej komisie ukončil.   

Najbližšie rokovanie školskej komisie je plánované na 07.10.2024.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

    Mgr. Andrea Gajdošová, MBA  

           tajomník komisie 

 

...................................................... 

                    Csaba Furik  

              podpredseda komisie 

                


